
 

Bijdrage CDA Programmabegroting 2019 voor de gemeente Assen. 

Een fijn Assen begint bij een stad waarin iedere Assenaar en bezoeker zich veilig en thuis voelt. In het 

Assen volgens het CDA staat niemand er alleen voor. Samen werken we aan onze samenleving en 

zorgen we voor elkaar, voor dier en natuur en voor cultuur. Verbondenheid gecreëerd door 

betrokkenheid. Waardering voor maatschappelijk initiatief. Dat zijn de drijfveren waar de stad op zou 

moeten draaien voorzitter. 

Het bestuursakkoord “Samen duurzaam verder” was en is wat mijn fractie betreft nog steeds een 

heel goede start voor een daadkrachtige verandering. In overleg en samenspraak met de inwoners, 

het maatschappelijk middenveld en niet te vergeten ondernemers van onze stad kunnen we deze 

daadkrachtige verandering mogelijk maken. Dat alle begin moeilijk is en dat we te maken hebben 

met een snel veranderende maatschappij maakt dat er wat het CDA betreft een tandje bij mag. 

Samenhang brengen in een maatschappij waar populisme en korte termijn denken goed scoort zal 

plaats moeten maken voor initiatiefrijk samenwerken, samen wonen en samen leven. Er is plaats 

voor iedereen, ongeacht achtergrond of overtuiging. Wie droomt er nou niet van een Assen waar 

iedere Assenaar en bezoeker zich veilig en thuis voelt. Samenhang voorzitter, daar draait het om. 

Neem nou Wonen in Assen. Hierbij kunnen een paar cruciale vragen bij stellen 

Is er voor iedereen woonruimte en is die betaalbaar. Hebben we voldoende sociale woningbouw. Zijn 

de wachttijden bij de woningbouwcorporaties  acceptabel. We hebben woningen nodig. Een 

aantrekkelijke woonomgeving is wat het CDA betreft ook een nette goed gemaaide en opgeruimde 

omgeving. Een nette en opgeruimde omgeving zorgt voor meer woon- en leefplezier.  

Veiligheid is cruciaal voor een fijne leefomgeving en is een allesomvattend thema. Het vraagt wat van 

iedereen. Afspraken, normen en waarden en controle en handhaving. Daarbij zijn wij als CDA blij met 

de initiatieven tot cameratoezicht op de invalswegen. Toch ontbreekt hieraan nog een vervolgstap. 

Namelijk die van permanente cameratoezicht in de binnenstad en op plaatsen waar wij als 

gemeenschap hinder ondervinden van onaangepast gedrag.  

 

Duurzaamheid, een groot belang. Dat vraagt om draagvlak. Om een oprechte communicatie. 

We staan hierbij wel even 1-0 achter voorzitter. Als we afspreken samen met de burgers er het beste 

van te maken dan zijn we dat ook verplicht te doen.  

Denk daarbij aan de inwoners van Rhee. Zij kregen te maken met een wethouder die pas onder 

dwang in de Raadzaal overstag ging. Voor hen gaat het wel even duren voordat het vertrouwen in 

het bestuur en in de politiek is hersteld.  

Een voorbeeld dat niet past bij het nieuwe denken van het college en raad en hoopt dat dergelijke 

voorbeelden niet meer voorkomen in de toekomst.  

 

Werkgelegenheid in Assen, eveneens een groot belang. Mooi te lezen hoe het college dit aanvliegt. 

We willen nog graag de suggestie meegeven dat de combinatie met onderwijs en overheid (Kazerne) 

onderbelicht is. Samenhang voor Assen is volgens de fractie te zoeken in de combinatie tussen 

werken en leren en jongeren behouden voor de stad. Als we in staat zijn lokale initiatieven te 



ondersteunen als bijvoorbeeld opleidingen te combineren met stage bij Assense bedrijven en 

gegarandeerd werk, winnen we allemaal.  

 

De TRZ wordt aangevoerd als erg belangrijk voor de stad. Maar laten we onze ogen niet sluiten voor 

het boven de markt laten hangen van een TToutlet voorzitter. Laten we nu eens uitspreken dat we 

het idee laten varen zodat de belemmeringen bij investeerders voor de binnenstad weggenomen 

worden en ook Vaart in Assen tempo kan maken met alle initiatieven die er al zijn. We wachten op 

een A4tje met een opsomming zodat we ons een beeld kunnen vormen. De inwoner vraagt om 

tempo. Niet om politiek geharrewar. De begroting spreekt van een stevig binnenstads actieplan. 

Maar voorzitter, die hebben we toch al. Het vraagt om een stevige uitvoer van al die mooie woorden.  

 

Dan meedoen in Assen voorzitter. 

Als we het hebben over achter staan in samen optrekken, dan staan we nu met 2-0 achter.  

De tekorten in het Sociaal domein. Het gaat hier om een aantal facetten die de nodige zorgen met 

zich meebrengen. Ja we komen geld te kort. De oplossingen die zijn aangedragen, lossen het te kort 

niet of slechts deels op. Natuurlijk onderschrijft mijn fractie dat het best lastig is en dat de oplossing 

ligt in samen te werken aan de transitie. Gebruikmaken van reeds bestaande goed functionerende 

systemen als bv in het onderwijs. Dubbelingen weghalen. Maar ook simpel door aan te geven dat we 

te weinig geld hebben. We zijn per slot van rekening niet de enige gemeente in Nederland die dit 

overkomt. Hebben wij Den Haag gevraagd om meer geld voorzitter? Hoe zit het nu met die 

stroppenpot? 

Dan nog de zorgen van het CDA omtrent de ziekenhuiszorg voor Assen en wijde omgeving. Wij 

beschikken over een fantastisch ziekenhuis die op alle gebieden solide en sterk is. Wat wij echter 

bijzonder vinden is dat het college op vragen van het CDA antwoord dat de toekomst van de zorg 

wordt overgelaten aan de zorgbestuurders en verzekeraars. Om ons heen zien wij voorbeelden die 

wij liever niet zien voor ons Assen. Hoe denkt het college zijn rol als vertegenwoordiger van de 

inwoners van Assen in te vullen als gemaakte keuzes anders zijn dan verwacht. De discussie over de 

visie en rol van ziekenhuizen in Drenthe wordt nog volop gevoerd. Waar is uw regierol? De 2de kamer 

vraagt met name een actieve rol van de overheid hierin. Waar was de minister bij het voortraject, het 

faillissement en de afwikkeling van de 2 ziekenhuizen in Amsterdam en Lelystad? In uw inleiding van 

de begroting claimt het college wel een regierol. Deze zit dan op de uitvoer en niet op de 

visieontwikkeling. Laat dit geen gemiste kans zijn.  

Mijn buurt Assen. Wat een goede aanpak. Dichtbij, betrokken en duurzaam. De toevoeging van Right 

to Challenge is wat mijn fractie betreft een schot in de roos. Wij zijn er dan ook erg blij mee dat dit 

CDA initiatief is overgenomen. 

 

Dan sport Voorzitter. Sport is belangrijk voor de mentale en fysieke gezondheid. Daarom vindt de 

fractie van het CDA de opstelling van een sprotnota voor onze gemeente cruciaal. Deze sportnota 

ontbreekt al geruime tijd en we hopen dat er spoedig een visie op sport in een sportnota aan de raad 

wordt gepresenteerd. Sporten en meedoen gaan hand in hand. En meedoen voor iedereen heeft 

voor het college de volle aandacht. Laten we dan nu eens echt werk gaan maken van de sportnota.  

 

In de hele Programma Begroting is er geen aandacht voor “dieren” en “dierenwelzijn”. In Assen leven 
echter ontelbaar dieren en dieren zijn onmisbaar voor veel Assenaren. Tijdens de bespreking van de 
Kaderbrief in de zomer heeft het CDA aangegeven dat we graag een visie zouden willen zien omtrent 
dierenwelzijn. En toendertijd is toegezegd dat het onderwerp werd toebedeeld aan een wethouder. 
Echter zien we het onderwerp Dierenwelzijn niet terug bij de opsomming van de portefeuilles. We 
zouden graag zien dat Dierenwelzijn hier en elders alsnog wordt toegevoegd. Daarnaast vragen we 



het College alsnog om budget vrij te maken om actief vorm te geven aan het dierenwelzijnsbeleid in 
de gemeente. Tot slot ziet het CDA graag dat er naast een Nota Sportbeleid een Nota 
Dierenwelzijnsbeleid wordt gecreëerd.  

Lezend door de programmabegroting komen we veel ambitie tegen. Dat is goed en dat is mooi. Maar 

is ook nodig om te komen tot een mooie stad waar mensen zich gezien, veilig en thuis voelen. 

Wij wensen het college, en alle collega’s op het stadhuis veel samenwerking toe met burgers, raad 

initiatieven en organisatie. Wees daarbij pragmatisch en minder formeel. Zoek elkaar op en ga het 

gesprek aan. Duik in de wijk en kom er achter wat er werkelijk speelt. Met 3-0 achter omdat we als 

gemeente ook de Lidl bijeenkomst Marsdijk pas na vragen van de wijk vereniging naar de wijk 

hebben verplaatst moet dat tandje er echt bij. Dit hebben we hard nodig om als politiek en overheid 

als een samenwerkingspartner te worden gezien waarmee we in de samenhang van alle domeinen 

kunnen groeien tot een nog mooier Assen. 

 

De CDA fractie dankt het college en medewerkers van het stadhuis voor het plan en wenst een ieder 

succes met de uitvoering van de ambities. Wij zullen er als CDA alles aan doen om te ondersteunen 

daar waar het kan en kritisch te zijn daar waar het moet. 

 


